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Handicaprådsmøde – 27. maj 2024 kl. 17-19 
 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN:  
 

Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Nicolaj Bertel Riber (næstformand).  
Britt Helen Krogh  
Tonny Bengtsson 
Yvonn Bengtsson, stedfortræder for Stig  
Helle Barth  
Bibi Asklund 
Jesper Horn Larsen 
Mads Leth-Petersen (referent)  
 
Dagsorden blev godkendt.  
 

Dagsorden:  
 

1) Godkendelse af referat fra seneste møde (vedlagt).  
Referat: Godkendt. 
 

2) Det gode samarbejde i Handicaprådet. 
Referat: Det hidtidige samarbejde blev drøftet. Der var enighed om, at der på ”begge sider af borderet” er 
behov for et vendepunkt i samarbejdet, og der var enighed om at alle i Handicaprådet vil bestræbe sig på 
at holde den gode tone, og at rådet også skal huske at drøfte succeserne på området.    
 

3) Forventninger til den nye ældrelov, herunder medbestemmelse i hjemmeplejen 
Referat: Bibi redegjorde for forventningerne til den nye ældrelov, og præciserede at loven er ikke kommet 
endnu, så resultatet kan ikke siges med sikkerhed. Rådet vil gerne have besøg igen i det sene efterår, når 
konsekvenserne af ældreloven er kendte. 
  

4) Afholdelse af Foreningernes dag. 
Referat: Programmet for Foreningernes dag blev gennemgået, Der var et ønske om at uddeling af Handi-
capprisen rykkes op på dagsorden, og der ønskes flere stole (ikke klapstole) til arrangementet.   
 

5) Opfølgning; 
a: De bevilgede 450.000 kr til øget tilgængelighed på biblioteket. 
Referat; Der er endnu ikke fundet en løsning for etableringen af liften på biblioteket. Handicaprådet vil 
blive hørt, når der er udkast til løsning. Handicaprådet er velkommen til at fremsende forslag til inspiration.   
 
b: Bænke i det offentlige rum 
Referat: Bænke er ved at blive sat op. Der er en bænk på nord, som ikke kan sættes op pga. §3 i Naturbe-
skyttelsesloven. 
 
Status på etablering af bænke på Mormorstranden undersøges.  
  
c: Svømmehallen 
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Referat: Der blev spurgt til, hvorfor der ikke kan være trykknap til døråbning til varmtvandsbassin. Årsagen 
er at selve pumpen ikke kan tåle klor, og derfor ikke kan være i svømmehallen. Det blev yderligere oplyst, 
at midlerne til opsætning af trykknap til døråbning forventes frigivet på augustmødet og bestilles derefter.  
 
d: Handicap p pladser i byen 
Referat: I forbindelse med etablering af cykelbaner ved Vestgrønningen blev der spurgt til, om der er pla-
ner om at fjerne en Handicap P Plads med god tilgængelighed. Det blev tilkendegivet, at det i den politiske 
beslutning fremgår, at det skal undersøges, og at der endnu ikke er truffet beslutning. Det blev yderligere 
tilkendegivet, at synspunktet kan medtages i høringssvar fra Handicaprådet.  
 
Der blev kvitteret for oprettelsen af en ekstra handicap P pladsen ved Gåserepublikken, og tilkendegivet et 
ønske om at de 3 handicap-p-pladser ved Cafe Espersen ønskes flyttet tættere på byen ved havnekontoret. 
Forslaget vil blive drøftet med vejingeniøren, og rådet får en tilbagemelding, men der er ikke aftalt yderli-
gere.  
 
e: Toilettet på Ndr. Væl 
Referat: Toilettet er desværre blevet ødelagt flere gange pga. hærværk. Der var et ønske om, at der sættes 
et skilt op om at det er et handicaptoilet, hvilket der var opbakning til. Andre løsninger blev også drøftet, 
men blev ikke imødekommet.  
 
 

6) Feedback på byen  
Referat: Jeanet Barth gennemgik en række forhold, herunder at der ved busslusen på Nord er hul i belæg-
ningen, at der ikke er kantstensnedsænkning ved busafsætning ved Grushuller, at løse cykelstativer på 
Kongevejen flyttes, det er vanskeligt at komme forbi restaurant RE Cusina pga borde og stole ved ledelinje. 
Desuden blev en række andre konkrete forhold nævnt. Der blev opfordret til, at Jeanet Barth sende alle 
eksemplerne til Plan og Teknik, og at de indmeldes i appen Gi et praj. Så vil forvaltningen gennemgå dem 
og melde tilbage.   
  

7) §18 midler 
Referat: Der blev efterspurgt en præcisering af, hvorfor §18 midlerne ikke kan overføres til efterfølgende 
år. Svar: §18 midlerne ligger på et område der hedder ”administration, sundhed og omsorg”. Inden for 
dette område er der underområder, der har overførelsesadgang og andre områder der ikke har overførel-
sesadgang. § 18 midlerne ligger på det underområde, som ikke har overførelsesadgang.    
 

8) Tur rundt i byen 
Referat: Det blev aftalt at formanden, næstformanden samt forvaltningen tager en tur rundt i byen og kig-
ger på forskellige lokaliteter, hvor handicapforholdene er gode eller hvor der kan være ønsker om forbed-
ringer. Det blev aftalt, at mødested er neden i Gl by og at Jeanet Barth inden turen melder ind med forslag 
til lokaliteter, som udvalget skal besigtige. Forvaltningen sender en doodle rundt til medlemmerne af rådet 
med henblik på at finde mødetidspunkt efter sommerferien. Jeanet Barth koordinerer med rådets repræ-
sentanter fra Danske Handicap Forbund.  
   

9) Handicappolitikken. 
Referat: Det blev aftalt, at den eksisterende Handicappolitik opdateres blandt andet ved at der indføjes 
faktabokse med gennemførte initiativer.  
 

10) Indkøb af teleslynge.  
Referat: Fordele og ulemper ved mobile og stationære teleslynge blev drøftet og det fremgik, at der blandt 
rådets medlemmer er præference for en stationær løsning. Dette synspunkt tager forvaltningen med vi-
dere.  
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11) Eventuelt. 
Der var ikke noget til punktet.  
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